
Arsberetning Råde Historielag 2020

På årsmøte som ble avholdt på Bøndernes Hus 1 1. februar 2020 ble følgende valgt:

Styret:
Leder
Nestleder
Styremedlem, kasserer
Styremedlem, sekretær
Styremedlem

Varamedlemmer

Museumskomite

Revisorer

Valgkomite

Styremøter
Det har vært avholdt 5 s§remøter.
Varamedlemmene deltar på styremøtene.

Deltagelse på div. møter.
På Østfold Historielags årsmøte 1919.2020 på Bøndernes Hus i Råde der Råde
Historielag var vertskap, møtte Egil Hissingby.
John Grimstad møtte som representant i valgkomiteen.
Egil Hissingby møtte på tillitsvalgtmøte i Østfold Historielag den 14110.2020 |

Rakkestad.

Egil Hissingby
Ole Johan Holmen
Villy Saltermark
Elisabeth Oven
Margareth Gjersøe

Nils Håkon Sandersen
Tone Berge
Viggo Sundby

Anders Lippert
May Lisbeth Myhr
Kari Bårdseth
Ase Nordahl Engebretsen
Linda Asheim
Trond Holmen
Roy Arne Olsen
Vidar Sørlie
Knut Winther Strømnes
Jørgen Gjersøe
Knut Kristiansen

Kari Horntvedt og Øivind Lågbu

Arne Nyhaug, lngjerd Rosnes Berg og
Harald Spydevold



Arrangementer og møter a 2020.
Historielaget har også i år forsøkt å arrangere temamøter. Dessverre ble det med et
møte ijanuar og årsmøte i februar. Etter det ble det umulig å gjennomføre
arrangementer på grunn av koronapandemien. Vi håper at vi på et tidspunkt vil
kunne ta opp igjen aktivitetene. Vi tar gjerne imot forslag på temaer til
framtidige temamøter.

Avholdte temamøter i2020 samt årsmøte:

21. januar <<Kirken i landskapet>> v/Lars Ole Klavestad

1 1. februar ble det avholdt årsmøte med etterfølgende medlemsmøte.
På medlemsmøte fortalte Eigill Tangen om kulturminner og kulturminneplanen som
er under arbeid i kommunen.

Bygdedagen og Markedsdager.
Det har på grunn av koronapandemien ikke vært mulig å arrangere Bygdedagen. Det
har eller ikke vært arrangert markedsdager.

Sponsorer og samarbeidspartnere.
Råde Historielag takker for støtte og bistand gjennom året, spesielt med hensyn på
distribusjon og salg av Røtter og Rådekalenderen.

BygdetuneUteltebua.
Det er utført maling av Aubergstua og Bryggerhuset samt dørene på låven.

Historielaget takker for gjenstander som er mottatt til Bygdetunet og Nordre Dalen.
Fra Vigdis Auberg har vi mottatt en gammel brodert tavle som har tilhørt gården
Auberg, samt en <<vaskestamper» som tidligere ble brukt til hjelp ved klesvask. Fra
Rolf Kristiansen har vi mottatt 2 mindre harver, en med 5 tinder, og en med et
hyppeskjær, samt et par stolpesko og en mobiltelefon av de første som kom.

Nordre Dalen.
Til Nordre Dalen har vi mottatt en jernkomfyr i gave fra Jonny Eklund. I henhold til en
gammel takst fra 1867 skal det ha stått en jernkomfyr i Nordre Dalen.
Sten Sjøstrand er blitt engasjert til å pusse opp og gå over ovnen.

Prosjekt Smia
Koronapandemien har tør| til at det har vært vanskelig og møtes, og det har derfor
vært begrenset framdrift i prosjektet. Vi håper å komme videre med prosjektet i løpet
av kommende år. Historielaget har mottatt støtte tilflyttingen av smia fra arvingene



etter Brødr. Olafsen samt fra Jon Thoresen med til sammen kr 206.620. Beløpet er
satt inn på konto for smia i banken. Historielaget takker hjerteligst for støtten.

Skansene.
Skansene har i år vært ryddet på vanlig måte.

Pilegrimsleden.
Pilegrimsleden har også blitt vedlikeholdt som tidligere og i.h.t avtalen. Støtten fra
kommunen er mottatt.

Utgivelser:

Arboka Røtter den 18. i rekken er på hele 224 sider. Boka inneholder mange og
varierte artikler. Boka har blitt tatt godt imot, og har solgt bra. lnntektene fra salget av
årboka gir et viktig bidrag til Historielagets økonomi.
Medlemmer og ikke medlemmer oppfordres som før til å bidra med stoff til nye
utgaver, slik at vi kan se fram til nye Røtter og bevaring av bygdas historie.
Arbokutualget har bestått av: EigillTangen (leder), Torunn Bjørnstad Båtvik, Jahn
Wilhelm Berg, lnge Johansen og Bernt Holme.
Styret retter en stor takk til Arbokutvalget for arbeidet de har lagt ned ved å utgi
årboka og med det ta vare på bygdas historie.
Flere av medlemmene i Arbokutvalget har sittet i utvalget i mange år, og Eigill har
vært med fra starten. Av ulike årsaker ønsker Torunn, lnge og Eigill å gi seg i

Arbokutvalget. lnge og Eigill vil som før være å treffe i Råde Lokalsamling. De tre
som nå er gått ut av Arbokutvalget har gjort en formidabel innsats for Historielaget og
lokalhistorien gjennom å ha vært med på utgivelsen av årbøkene over mange år.
Historielaget takker så mye for arbeidet som den enkelte har Iagt ned i Arbokutvalget.

Jahn Wilhelm og Bernt fortsetter i Arbokutvalget. I tillegg har Elisabeth Oven og leder
av Historielaget blitt med i utvalget.
Elisabeth tar over vervet som leder av Arbokutvalget. Arbokutualget for 2021 er godt i

gang med neste års årbok.

Råde-Kalenderen. Råde Historielag fikk på sommeren tilbud om å overta utgivelsen
av Råde-kalenderen etter Råde Lions som la ned virksomheten sin. Kalenderens ide
har siden Fotoklubben Max 7 etablerte den i 1975 vært å formidle lokalhistorie
gjennom bilder. Slik sett passer kalenderen fint inn i Historielagets virksomhet.
Kalenderkomiteen har i året bestått av Vidar Sørlie, John Grimstad og Egi! Hissingby.
Råde-Kalenderen er blitt solgt til næringsdrivende og private. Kalenderen har solgt
bra, og har gitt et godt bidrag til Historielagets økonomi.

Medlemsutvikling.
Ved årsskifte var del127 medlemmer som er 2 flere enn ved forrige årsskifte. Arbeid
med rekrutering av nye medlemmer er en viktig oppgave framover. Historielaget er
aktiv på facebook for å nå bedre ut med hva vi driver med. Hver enkelt av oss
oppfordres til å se seg rundt i sitt nærmil1ø for å se om det finnes potensielle nye
medlemmer til Historielaget.



Økonomi.

Råde Historielag har en god økonomi og det vises til regnskapet for 2020'

Råde, den 14. sePtember2021.
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